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DELEGACJA 
Z OSTFILDERN

Gmina Bierawa gościła w dniach 24 do 27 wrze
śnia br. siedmioosobową delegacją z zaprzyjaźnio
nej gminy Ostfleidem (RFN).

W jej skład wchodzili:
Gerhard KOCH - nadburmistrz (z małżonką 

Anitą), Rose GEHRUNG - radna z CDU. Angelika 
KURZ (Zieloni) a takie; Peter KLINEKEKT - szef 
urzędu, Eberhard MAYER - kier, urzędu d/s szkol
nictwa, kultury i sportu oraz Hans BREUNUNG z 
FUW.

Goście dotarli do Bierawy z kilkugodzinnym opó
źnieniem spowodowanym oczekiwaniem na grani
cy. Uroczystość powitania odbyła sie w Domu Kul
tury, a role gospodarzy spełniali min.Przewod
niczący Rady Gminy Joachim Niemann oraz Wójt, 
Henryk Chromik z częścią zarządu Gminy. Obecna 
byte takie Irena Niżborska - wójt poprzedniej ka
dencji.

Witając niemiecką delegację. Wójt powiedział 

min.: Takie spotkania jak to sa ważne, potrzebne 

i konieczne w celu dalszego rozwoju naszych gmin 
i partnerstwa naszych krajów. Cieszymy się tym 
bardziej, że pan Nadburmistrz (Ostfildern) odwie
dza nas po raz pierwszy. Zapewniam też, że stosu
nki między naszymi gminami nadal pozostaną przy
jacielskie, dołożę też wszelkich starań aby te stosu
nki pogłębić".

* **

Następnego dnia delegaci wzięli udział we Mszy 
św. Dziękczynnej - z okazji dożynek gminnych i 
kiermaszu w Lubieszowie. Mszę odprawiono w ję
zykach polskim i niemieckim a mieszkańcy Lubie- 
szowa tradycyjnie poczęstowali pielgrzymów kawą 
i kołaczem.

Potem wszyscy przenieśli się do Bierawy, gdzie z 
ulicy Paderewskiego wyruszył na boisko sportowe 
korowód dożynkowy.

Na boisku odbyły się z udziałem mieszkańców 
gminy i zaproszonych gości Nieszpory dożynkowe.

W trakcie Nieszporów poświęcono bochen Chle
ba, wręczony władzom gminy przez starostów 
"gminnych dożynek 1994* pp. Renatę Chromik i
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Bierawy
Józefa Frania.

PO Nieszporach boisko stało się terenem gier i 
zabaw zakończonych dyskoteką - a przygotowało 
to wszystko Gminne Centrum Kultury i Rekreacji,

Zabawa dożynkowa odbyła się też w Domu Kul
tury.

Na str. 2 drukujemy fragmenty do
żynkowych przemówień Przew. RG 
1 Wójta.

Następnego dnia, 4- 26 września, delegację z Ost 
-Gidem zapoznano ze wszystkimi sołectwami gminy 
Bierawa. Pokazano ważniejsze gminne inwestycje: 
budowę składowiska odpadów komunalnych, wo
dociągu w Goszycach. nowego urzędu gminy, 
przedszkola i ośrodka zdrowia w Bierawie, oraz 
przedszkole i szkołę w Solami.

Delegacja zwiedziła też Racibórz, Łubowice 
(miejsce urodzenia poety Józefa Von Einhendorfa), 
Górę Świętej Anny.

Wieczorem delegaci z Niemiec spotkali się z Za
rządem Gminnym TSKN na wspólnej kolacji.

A następnego dnia rano oficjalnie pożegnano 
gości, przekazując im serdeczne pozdrowienia od 
całej społeczności gminy Bierawa dla obywateli 
gminy Ostfildern. (HC)

RADA GMINY W BIERAWIE
dziękuje

□ wszystkim rolnikom, mieszkańcom gminy 
za pomoc w organizacji dożynek,

□ nauczycielom i dzieciom, którzy uświetnili 
uroczystości występami,

□ Księżom Proboszczom i innym uczestni
kom

ZA UDZIAŁ W PIĘKNYCH DOŻYNKACH
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POWIEDZIELI...
Przedstawiamy poniżej fragmenty z dożyn

kowych wystąpień Wójta i Przew. Rady Gminy.

Jako pierwszy glos zabiał Wójt pan Henryk 
Chromik. Po powitaniu wszystkich obecnych 
na uroczystościach powiedział:

"Pragnę z tego miejsca podziękować 
naszym rolnikom za trud włożony w tegoro
czne żniwa, które w tym toku okazały się 
szczególnie trudne z powodu suszy i które bu
dziły obawy co do zbiorów.

Ale dzięki Wam, którzy kochacie ziemię, 
tegoroczne żniwa zakończono. Dowodem tego 
Jest przyniesiony przez Starostów bochen Chle
ba ze zboża z tegorocznych zbiorów.

Bochen Chleba symbolizuje zawsze dostatek 
jak również pracę wielu ludzi wielu zawodów. 
Ja ze swej strony pragnę zapewnić mieszkań
ców gminy Bierawa, że wraz z pracownikami 
urzędu zrobię wszystko, aby ten Chleb był 
sprawiedliwie dzielony między wszystkie nasze 
sołectwa.(...)

I jeszcze słowo do proboszcza z Bierawy: 
Księże doktorze, pragnę podziękować za od
prawioną w Lubieszowie Mszę św., za dzisiej
sze Nieszpory, za modlitwę o pogodę, którą 
wraz z mieszkańcami gminy wyprosiliście.*

Następnie do zgromadzonych przemówił 
Przewodniczący Rady Gminy, pan Joachim 
Niemann:

*(...) Musimy dzisiaj Bogu dziękować za na
sze zboże, owoce, warzywa - którym Dal moż
liwość wyrosnąć - mimo wielkich upałów.

Wam, drodzy rolnicy i pracownicy roli, dzię
kuję szczególnie za trud, który musiełiście zno
sić w czasie tych upałów znosić, aby to co na 
roli wyrosło móc zebrać i plonem podzielić się 
z nami - robotnikami i urzędnikami.!...)

Chciatem też oficjalnie w imieniu własnym i 
mieszkańców naszej gminy podziękować dele
gacji z zaprzyjaźnionej gminy Ostfildem za 
przybycie na nasze dożynki i za wszystko, co 
dla nasze] gminy zrobili.!,,,)

Chciałbym w imieniu własnym i w imieniu 
wszystkich parafian. Wam drodzy księża pro
boszczowie podziękować: za odprawione nam 
nabożeństwa dziękczynne serdecznie Wam za 
to Bóg zapłać.* (opr.rw)

Współpraca z gminą Ostfildem to nie tylko 
uroczystości ale i wymierne korzyści.

Na przykład otrzymaliśmy od tej gminy sa
mochód strażacki dla Dziergowic, instalację " 
nagłaśniającą i pianino zyskał gminny dom - 
kultury, a budujące się w Solami przedszkole 
zostało wspomożone sporą dotacją pieniężną.

Poza tym Ostfildem organizowało ferie dla 
dzieci z naszej gminy oraz przysłało nauczycie
la języka niemieckiego.

Pomogli też w wielu innych drobniejszych 
sprawach no i zapewniają, że współpraca bę
dzie się nadal rozwijać. Czego i my sobie ty
czymy. ost

informacje z gminy

a NA WYSYPISKU odpadów komunalnych 
praca wre. Obecnie trwają roboty przy ogro
dzeniu, rowie opaskowym, buduje się drogę 
dojazdową i obiekty socjalne.

O DZIEŃ NAUCZYCIELA: Wójt gminy, pan 
H.Chromik zaproszony został na akademię do 
SP w Bierawie, natomiast wicewójt wraz z 
panią inspektor ds. oświaty odwiedzili przed
szkola w Bierawie, Starym Koźlu i Brzeźcach.

□ W KOTLARNI 23 października uroczyście 
poświęcono Kaplicę Cmentarną wybudowaną 
ze środków budżetowych.

□ ROZBIÓRKI: w trakcie rozbiórka budynku w 
centrum Brzeziec a w przygotowaniu do roz
biórki (przez firmę L.Krzywniaka) budynek przy 
ulicy A.Czerwone) 1 w Bierawie.

Q 1 października br. rozpoczęto REMONT 
Szkoły Podstawowej w Dziergowicach. Prze
targ na te prace wygrała firma ‘Chmielewski* z 
Głubczyc.

□ CHODNIK w Starym Koźlu odebrano pod 
względem jakościowym. Koszt budowy wyniósł 
75 min. złotych.

O Kilka osób z gminnej Komisji Przetargowej 
będzie podnosiło swoją wiedzę nt. organizacji 
przetargów - na SZKOLENIU w Turawie.
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□ Wykonanie większości ZADAŃ roku budże
towego 1994 ma się ku końcowi:
- kładka na Bierawce Jest Już osadzona, do 
wykończenia pozostały przyczółki dojazdowe;
- ulice: Nowa w Brzeźcach, 22 Lipca w St. Ku
źni i Polna w Bierawie - mają pokończone na
wierzchnie (czekają na odbiór techniczny).

□ Wicewójt odwiedził ostatnio szkołę podsta
wową w Solami gdzie mają PROBLEM Z 
OGRZEWANIEM : istniejący piec (na koks) 
wymaga drogiego remontu. Prawdopodobnie 
zostanie wymieniony na nowy - ucieszą się z 
tego dzieci i nauczyciele marznący w czasie 
zimy.

□ Firma "SAMBUD" zalegająca z kwotą 366 
min. zł na rzecz budżetu gminy, za część tej 
sumy położyła dywanik asfaltowy na ul. Leśnej 
w Starym Koźlu.
Inny DŁUŻNIK, firma PRPiM (zalegająca około 
80 min. zł.) uregulowała dług kładąc asfalt na 
ulicy Sienkiewicza w Bierawie.
Natomiast firma "GAWIMET" z Bytomia nie 
dopełniła warunków gwarancji dot. ulicy Nowej 
w Brzeźcach (nawierzchnia betonowa) i nie re
aguje na monity Urzędu Gminy. Sprawę skie
rowano do Sądu Gospodarczego - na efekt 
czekamy.

□ 22 października Komitet Rodzicielski przy 
przedszkolu w Brzeźcach zorganizował w Do
mu Ludowym ZABAWĘ taneczną.

□ Odbyto się już kilka ZEBRAŃ WIEJSKICH. 
W innych sołectwach wybory w trakcie.
Wykaz nowych władz wiejskich podamy w ko
mplecie w następnym numerze Głosu Bierawy.

PRACA
URZĄD GMINY W BIERAWIE 

zawiadamia

osoby poszukujące zatrudnienia, że w 1995 r. 
przewiduje się utworzenie 10 stanowisk pracy 
'wiązanych z robotami publicznymi i interwen
cyjnymi.
* wymagane kwalifikacje w zawodach: 
MURARZ, TYNKARZ, DEKARZ, BRUKARZ, CIEŚLA.

Podania wraz z poświadczeniem kwalifikacji 
lależy składać do dnia 31 stycznia 1995 r. w 
sekretariacie Urzędu Gminy.
INFORMACJE: v-ce wójt, © 72-183, 72-266

2(31 str. 3

uuojeuuództuuo, kraj *

Q Po szesnastym posiedzeniu Zgromadzenia 
Związku Gmin Śląska Opolskiego, ukształto
wał się ostatecznie skład władz związku.
Na przewodniczącego Zgromadzenia wybrano 
burmistrza Baborowa, Edwarda Gorczyńskiego 
- jego zastępcą został wójt Izbicka, Manfred 
Grabelus.
Przewodniczącym Zarządu pozostał Czesław 
Tomalik (były 'delegat pełnomocnika rządu ds. 
reformy samorządowej*), zaś jego zastępcą 
wybrano prezydenta Kędzierzyna-Koźla, Miro
sława Borzyma.
Członkami Zarządu zostali burmistrzowie: 
Namysłowa - Adam Maciąg, Ujazdu - Zbigniew 
Pawlak, Nysy - Mieczysław Warzocha, oraz 
wójtowie: Pawłowiczek - Winfred Mleczko i Wi
lkowa - Andrzej Spór.
ZGŚO zrzesza obecnie 48 gmin województwa 
opolskiego i częstochowskiego (gm. Dobro
dzień). Zamiar przystąpienia do Związku zgło
siły jeszcze Bierawa, Branice, Byczyna, Dorna 
szowice, Kamiennik. Komprachcice, Murów, 
Świerczów, Turawa i Walce. (dak)

U 70 % gmin, które dotychczas (dane z 3 paź
dziernika br.) odpowiedziały na ankietę URM, 
nie chce powiatów a tylko 24 % jest za ich 
utworzeniem.
W tej sytuacji zamiast powiatów będą prawdo
podobnie tworzone "związki celowe gmin". 
Około 20 % gmin nie jest zadowolonych z obe
cnego usytuowania województwa, a około 13 
procent uważa, że województwo powinno być 
zlikwidowane.
Pełne wyniki ankiety nie zostały opublikowane.

U FUNDACJA Polsko-Niemieckie Pojednanie 
w 1992 roku wydała na swoje utrzymanie 12 
miliardów 800 milionów zł. Rok później "kosz
ta własne" wyniosły już 35,3 miliarda zł.
W Radzie tej fundacji zasiadają bądź zasiadali: 
Andrzej Szczypiorski, Tadeusz Mazowiecki, 
Krzysztof Skubiszewski, Jerzy Hołzer, Stanis
ław Stomma, Andrzej Olechowski...
Inna fundacja "Pomoc Polakom na Wscho
dzie" poniosła koszty administracyjne w wyso
kości 697 min. zł a na cele statutowe wydała 
293 miliony.
KASA URZĘDU GMINY czynna jest: w ponie 
działek od 8.00 do 16.“°, w pierwszą sobotę 
miesiąca od 8.00 do 12.°°, inne dni: 7.3O-14.°°
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1 [ile dzieciaków szkoli się dziś? ]
- w Bierawie: 257 w 12 oddziałach, (21,4)
- w Brzeźcach; 19 w 4 oddziałach, (4,7)
- w Dziergowicach: 240 w 10 oddziałach, (24)
- w Lubieszowie: 18 w 3 oddziałach, (9)
- w Starej Kuźni: 141 w 8 oddziałach, (23,5)

110 w 5 oddziałach. (22)
94 w 8 oddziałach, (15,6) 
67 w 8 oddziałach. (8,3)

(liczby w nawiasach to przeciętna ilość dzieci 
w jednej klasie)

We wszystkich szkołach podstawowych 
gminy uczy się w tym mku szkolnym 946 
dzieci.

2 ; SZKOLNY SPORT 93/94 |

- KLASYFIKACJA Szkół Podstawowych z 
gminy Bierawa; 1993/94 r.:

- w Kotłami:
- w Starym Koźlu 

i w Solami:

Dziergowice 1 372 pkt.
Bierawa 727 pkt.
Stara Kuźnia 621 pkt.
Solamia 81 pkt
Kotiamia 80 pkt.
Stare Koźle 34 pkt.
Lubieszów 15 pkt.
Brzeźce nie startowała

I Wojewódzkie Igrzyska Młodzieży Szkół 
Wiejskich:

Gmina Bierawa zajęła IV miejsce a posz-
czególne szkoły jak niżej:
SP Dziergowice 13
SP Stara Kuźnia 16
SP Bierawa 20

3. PODZIĘKOWANIE

Dyrekcjo, nauczyciele 1 uczniowie Szkoły 
Podstawowej w Biorawie dzkjkuja 
Rodzicom, którzy poświęcili swój wolny czas 
i aby umilić naukę w naszej szkole, 
pomalowali klasy.
Dziękujemy im takie za składki pieniężne,
które umożliwiły zakup farb.
Osoby, które malowały 1 którym dziękujemy 
imiennie, to pp.:
Robert SADOWSKI Andrzej KAFAROWSKi
Waldemar SKUPIN Edward ZWOLIŃSKI
Anna TOMYS Wiesław MARSZAŁEK
Horst PISZCZEK Waldemar ZNISZCZOŁ
»«»*»*»*»*»*»*»*>*»»»*»*»*»*»*»*»*»*»*»*»*»*»*»*»*

Karol SEKUŁA Teresa CAPUTA
Aleksandra KALIŃSKA Józef MIŁEK 
Józef KUCHARCZYK Manfred PROSKE 
Ryszard WIKAR Barbara IWANIEC 
Irena KĘDZIORA Urszula DOMIN 
Tadeusz BARUCHA Krystyna GACKA 
Marian WĘGRZYN Lucjan WÓJCICKI 
Romuald KALIŃSKI oraz

Jolanta i Zygmunt SZEWERDA 
Renata i Edward BOWNK 
Irena i Henryk LISZKA 
Małgorzata 1 Bernard PŁACZEK 
Irena i Rajmund WEWIÓR 
Anna i Zygmunt FRANEK 
Edyta i Henryk KASZTA 
Renata i Antoni KUBICA 
Irena i Marek ŚLĘZAK 
Leonia 1 Mieczysław ABRAMEK 
Irena i Krystian KOMANDOR 
Renata l Leon CHROBOCZEK 
Wojciech NIEWIADOMSKI
Joachim SADZAW1CZNY

STATYSTYKA
Jesienią tego roku obchodzili:
• 65- łecie pożycia małżeńskiego:

- Państwo KOMENDA z Dziergowic, 
ul. Słoneczna 9a

- Państwo KUŚKA. też z Dziergowic, 
ul. Polna 4

• 60- łecie pożycia małżeńskiego:
- Państwo FLIEGEL z Lubieszowa, 

ul. Bierawska 5
• 90- te urodziny - Pan Karol SEKULA,

Dziergowice, ul. Kozielska 13 oraz
- Pani Waleska GACKA z Grabówki, 

ul. Wiejska 22A.
• Rocznicę urodzin trojaczki:

Robert Filip 
Paweł Joachim 
Paulina Maria

PARUZEL z Brzeziec.
••••••••••••••••••••••••••W

[GLOS BIERAWY] wydaje Rada Gminy w Bierawie. 
Redaguje ZeśpS powołany przez Radę Gminy. 
Adres Redakcji: Rada Gminy w Bierawie, uLA.Czer 
wonej, 47-240 Bierawa.
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W NASTĘPNYM NUMERZE - JUZ w GRUDNIU 
- wyniki zebrań wiejskich, budżety sołectw oraz 
wieści z gminy, trochę statystyki i tak dale).......


